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Statenvragen 

Hoe fris is de waterwinning van Refresco? 
’s-Hertogenbosch, 13 juli 2017 

Geacht College, 

Onlangs gaf u een ontwerp-vergunning af aan Refresco in Maarheeze op grond van de Waterwet. 
Refresco wil zijn productie uitbreiden en daarvoor de komende jaren twee keer zoveel grondwater 
gaan winnen. Dit lijkt in tegenspraak met ecologische doelen. 
 
De provincie en Refresco maakten vorig jaar al afspraken over de wijze waarop Refresco kan voldoen 
aan de voorwaarden van de vergunning en hoe het bedrijf haar sociaal-maatschappelijke 
betrokkenheid kan vergroten. Als onderdeel daarvan werken provincie en Refresco samen in een 
‘living lab’ voor verantwoorde winning van water en productie van frisdrank. De provincie wil op 
basis van de kennis en ervaring die zij hiermee opdoet haar grondwaterbeleid verbeteren. 
 
Op grond van voorgaande berichtgeving heeft de fractie van GroenLinks enkele vragen aan u als 
College: 
 

1. Welke voorwaarden heeft u aan Refresco gesteld bij het afgeven van de ontwerp-
vergunning? Hoe ziet u toe op naleving van deze voorwaarden? 

2. Om welke redenen en op welke gronden staat u toe dat Refresco de komende jaren twee 
keer zoveel grondwater mag gaan gebruiken? 

3. Wie zijn de in Noord-Brabant de grootste grondwatergebruikers? Kunt u ons een overzicht 
van deze grondwatergebruikers aanleveren? 

4. Heeft u de cumulatieve effecten van de industriële en agrarische grondwateronttrekkingen in 
de omgeving van Maarheeze en de effecten op de natuur, bijvoorbeeld via een MER, in beeld 
laten brengen? 

5. Bent u met ons van mening dat het Brabantse grondwater, deels aangewezen als 
strategische, nationale drinkwatervoorraad, een schaars en waardevol goed is waarmee 
zorgvuldig en zuinig moet worden omgesprongen? In welke mate heeft u deze waarden in 
uw afweging meegenomen? Graag een toelichting. 

6. Per saldo mag op basis van de Europese Kaderrichtlijn Water de kwantiteit van het 
grondwaterlichaam niet afnemen. Heeft u een gevoeligheidsanalyse gemaakt van de 
Brabantse grondwaterlichamen, op basis waarvan u kon inschatten hoeveel en hoe snel 
water onttrokken kan worden in relatie tot de natuurlijke aanvulling?  

7. Heeft u voorafgaand aan de afgifte van de ontwerp-vergunning overleg gevoerd met Brabant 
Water en andere belanghebbenden? Waarom wel/niet? Op welk standpunt stelden deze 
partijen zich?  

8. Op de vergunningskosten na stelt de provincie water als kostbare grondstof gratis ter 
beschikking aan de industrie. Schoon zoet water wordt een steeds kostbaarder goed. Acht u 
het verantwoord om zo’n ruime vergunning voor winning van een publiek goed gratis uit te 
geven aan een industriële partner? 

9. Vorig jaar al maakte u afspraken hoe Refresco aan de vergunningen zou kunnen voldoen en 
hoe het bedrijf haar maatschappelijke betrokkenheid kan vergroten. Welke afspraken zijn 
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toen gemaakt? In welke mate heeft u over de voorwaarden met Refresco onderhandeld? Zo 
ja, zijn bepaalde voorwaarden daardoor veranderd? Welke zijn dat? 

10. Hoe bewaakt u als College uw onafhankelijke positie bij het bepalen en handhaven van 
vergunningen terwijl u met Refresco samenwerkt in een living lab? 

11. Refresco bottelt sappen en frisdranken. Frisdranken zijn in het algemeen suikerrijke 
producten en passen niet goed in een gezond eetpatroon. Als overheid hebben we ook een 
rol in het behouden en verbeteren van de volksgezondheid. Wij vragen ons daarom af of het 
wel zo goed is om een frisdrankenbottelaar zo’n groot beslag op onze publieke 
grondwatervoorziening te geven. Hoe beziet u dit punt? Graag een toelichting. 

12. Onlangs waren berichten te lezen over een mogelijke overname van Refresco door een 
Franse investeerder. Wat betekent een eventuele overname voor de afgegeven 
vergunningen en afspraken die met Refresco zijn gemaakt? Ook op dit punt graag een 
toelichting. 

 
Bij voorbaat dank voor de beantwoording van voorgaande vragen. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Namens de GroenLinks Statenfractie 
 
Hagar Roijackers en Arno Uijlenhoet 
 

 


